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REFERAT 
 
Dato: Torsdag den 22. september 2011 kl. 17.00.  
 
Sted: Mødelokale F 2 i stueetagen på rådhuset 
 
Deltagere: Bodil Egelund, Anne Marie Mathiesen, Anne Mette Risgaard-Schmidt (ikke til ste-

de), Ejkild Sten, Guri Bjerregaard (ikke til stede) i stedet deltog Anne-Lise Kuhre, 
Hanne Kyvsgaard, Ninette Hartwich, Ole Tinghøj, Pia Adelsteen (ikke til stede), 
Tina Tving Stauning. 

 Fra administrationen deltager Marianne Larsen. 
 

1.  Godkendelse af dagsorden. 
 
Ad 1: 
Godkendt. 

2.  Godkendelse af referat fra mødet den 7. juli 2011. 
 
Ad 2: 
Godkendt. 

3.  Budget 2012 – 20 
Høringsmaterialet findes på kommunens hjemmeside via dette link: 
http://www.frederikssund.dk/budget2012  
Budgetchef Mette Viksø-Nielsen kommer og orienterer om materialet på Handicaprå-
dets område. 
 
Ad 3: 
Budgetchef Mette Viksø-Nielsen gennemgik budgetmaterialet, og afklarede spørgs-
mål bl.a. vedrørende besparelsesforslaget på specialskoler samt på Skolen ved Kæ-
ret. 
 
Vedrørende ”Borgernes kørsel til visiteret dagaktivitet og træning og vedligeholdel-
sesvisitering af kørsel til træning efter Serviceloven”, udtrykker Handicaprådet stor 
usikkerhed over den store stigning pr. tur. 
 
Vedrørende ”Mødestedet i Skibby og Slangerup”, kan Handicaprådet ikke bakke op 
omkring en nedlæggelse af de 2 mødesteder, idet der er tale om forebyggelse, som 
vil kunne hentes ind senere. 
 

4.  Endelig godkendelse af Handicaprådets forretningsorden. 
Punktet er en genoptagelse fra rådets møde den 5. maj 2011, med henblik på en 
ændret formulering af kapitel II, stk. 4 ”formandskabet kan ved hastende sager afgive 
skriftlige høringer til Byrådet”. 
Udkast til forretningsorden vedlagt som bilag. 
 
Ad 4: 
Godkendt. 
 
 

http://www.frederikssund.dk/budget2012
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5.  Procedure om uddeling af handicappris. 
Dato og tidspunkt for uddelingen er fastsat til lørdag den 3. december 2011 kl. 
11.00. 
Rammerne for uddeling af handicapprisen vedlagt som bilag. 
Udkast til annonce vedlagt som bilag. 
 
Ad 5: 
Annoncen blev godkendt. Annoncen indrykkes i lighed med sidste år. 
 

6.  Principper for takstdifferentiering på de beskyttede værksteder. 
Høringsmateriale fra Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget vedlagt som bilag. 
 
Ad 6: 
Ingen bemærkninger. 
 

7.  Organisering af fremtidig kostproduktion. 
Høringsmateriale fra Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget vedlagt som bilag. 
 
Ad 7: 
Handicaprådet er positivt indstillet overfor forslaget om, at der fremover sker en mere 
omkostningseffektiv madproduktion ved at produktionsformen overgår fra produktion 
af varmholdt mad til plejeboligerne og hjemmeboende, så der fremover produceres 
køle-vacuum mad i et centralkøkken. 
Omkring mad service til hjemmeboende gør Handicaprådet opmærksom på, at man-
ge har problemer med at åbne diverse pakker og dåser. 
Når maden for fremtiden kun leveres en gang om ugen, betyder det, at maden skal 
være forsvarligt lukket. Handicaprådet anmoder om, at lukketøj på emballagen kan 
åbnes med én hånd eller med et hjælpemiddel, som stilles til rådighed efter behov. 
 

8.  Forslag vedrørende rehabiliteringspladser og ”den store rokade.” 
Høringsmateriale fra Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget vedlagt som bilag. 
 
Ad 8: 
Handicaprådet er klar over den økonomiske situation i kommunen og på den bag-
grund positivt indstillet overfor det alternative forsalg, selv om planen i den oprindeli-
ge ”Store Rokade” langt er at foretrække. 
Det fremgår ikke tydeligt af beskrivelserne og anbefalingerne i hverken notat eller i 
sagsfremstillingen fra mødet den 17. august 2011, om der i de forskellige ombygnin-
ger og tilpasninger af plejeboliger i kommunen, er tænkt tilgængelighed ind. 
Handicaprådet er af den opfattelse, at adgangsforholdene for såvel besøgende, pårø-
rende som for brugere af samlingsstedet for ældre Lundebjerggård skal opfylde til-
gængelighedskravene i FN’s Handicapkonvention. 
Adgangsforholdene på Lundebjerggård har tidligere været drøftet i Handicaprådet 
den 17/3-11. Her orienterede Tina Tving Stauning om, at Lundebjerggård var for bor-
gere der kunne hjælpe sig selv, og at der ikke er tilknyttet personale. De problemer 
der var på det tidspunkt med udendørs crossere ville blive afhjulpet, idet der ville blive 
etableret et halvtag samt stikkontakter, så crosserne kunne blive ladet op. 
Tina Tving Stauning opfordrede samtidig til, at hvis medlemmerne havde kendskab til 
borgere der havde problemer med adgangsforholdene, var de velkomne til at henvise 
til hende. 
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9.  Magtanvendelse – redegørelse 2010 på det specialiserede socialområde. 

Høringsmateriale fra Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget vedlagt som bilag. 
 
Ad 9: 
Ingen bemærkninger. 
 
 

10.  Udmøntning af budget 2011 – nye muligheder til nye tider. 
Høringsmateriale fra Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget vedlagt som bilag. 
 
Ad 10: 
Ingen bemærkninger. 
 

11.  Retningslinjer for individuel handicapkørsel. 
Høringsmateriale fra Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget vedlagt som bilag. 
 
Ad 11: 
Ingen bemærkninger. 
 
Det blev oplyst på mødet, at reglerne om handicapkørsel står i lov om offentlig trafik, 
hvor der ikke er klagemuligheder. Det vil sige, at borgere kan klage til kommunen 
over kommunens afgørelse, ligesom de almindelige regler med ombudsmand o.s.v. 
gælder, men det sociale nævn har ikke kompetence til at behandle klager efter den-
ne4 lov, svarende til den kompetence de har efter lov om social service.  
Med hensyn til blinde borgere, så har de aldrig været inkluderet i ordningen, hverken 
hos os eller i andre kommuner. Heller ikke da Movia selv lavede vurderingen. De-
mente og apopleksi-ramte borgere er heller ikke inkluderet – lovgivningen er udelok-
kende møntet på ”svært bevægelseshæmmende” (jf. kvalitetsstandarden). Fokus er 
altså på den fysiske funktionsbegrænsning / den reducerede gangfunktion, og det er 
afgrænset som borgere med rollator eller 2 stokke. 
 

12.  Ændret organisering Nyvej Skibby. 
Høringsmateriale fra Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget vedlagt som bilag. 
 
Ad 12: 
Handicaprådet finder, at det er en god idé at finde ny anvendelse af ledige lokaler i 
det omfang, der er behov for det. Efter det fremlagte ser det ud til, at behovet er til 
stede. 
Handicaprådet henleder opmærksomheden på, at der ved ombygningen skal tages 
hensyn til tilgængeligheden, der skal opfylde bestemmelserne i FN’s Handicapkon-
vention. 
Specielt har rådet hæftet sig ved, at ”de ældre skal have eksklusiv adgang til lokaler-
ne” på 1. sal i bygning 7 B. Det fremgår ikke af det tilsendte materiale, hvorledes til-
gængeligheden er tænkt ind, hverken på tegninger eller økonomisk. Dette vil imidler-
tid være nødvendigt. 
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13.  Eventuelt. 
 
Ad 13: 

• Bodil Egelund orienterede om, at hun på Handicaprådets vegne havde ind-
sendt høringssvar på Plan- og Agenda 21 Strategi. 

• Tina Tving Stauning orienterede om, at der har været indvielse af Vangedevej 
for 8 beboere. 

•  Punkt til næste møde: Dorte Søndergaard fra Byggeri inviteres til at komme 
og klarlægge, hvornår Handicaprådet er høringsberettiget i forhold til forskelli-
ge byggerier (rejst af flere af medlemmerne). 

• Punkt til næste møde: Kontaktperson for handicappede (rejst af Ole Tinghøj) 
 
 

 


